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ارز ترجیحی و سفره مردم 

فعالان اقتصادی به این نتیجه رسیده اند که سیاست ارز 
ترجیحی سیاست موفقی نخواهد بود و کشور در پرداخت ارز 
4200 تومانی به هدفی که مدنظر بود، نرسیده؛ چراکه این 
نوع ارز جز آسیب، سودی برای نظام اقتصادی کشور نداشته 
است. با اجرای این سیاست شاهد ایجاد رانت، قاچاق، خروج 
منابع ارزی از کشور بودیم. به همین دلیل هم تصمیم گیران و 
کارشناسان اقتصادی کشور به این نتیجه رسیدند که باید این نوع 
نظام پرداخت حذف شود و به جای آن به سمت پرداخت یارانه 
هدفمند برویم تا تاثیر منفی این سیاست از بین برود. هر چند 
که مجلس در بودجه سال 1400 به این سمت حرکت کرد، اما 
دولت دوازدهم معتقد بود که همچنان باید نظام ارزی ادامه پیدا 
کند. درست است که این نوع ارز به کالاهایی پرداخت می شود 
که سود آن باید به اقشار آسیب پذیر جامعه برسد ولی در عمل 
ثابت دیدیم حتی کالاهایی که با این نوع ارز وارد می شدند هم 
تورم بالایی داشته و عملا تفاوت چندانی در قیمت ها بوجود 
نیامد و به همین جهت حذف ارز 4200 تومانی تاثیر چندانی در 
تورم کالاها نخواهد داشت. با حذف ارز 4200 تومانی باید تورم 
انتظاری آن کنترل شود، چراکه ممکن است درصدی افزایش 
قیمت را شاهد باشیم، اما این افزایش قیمت به حدی نخواهد 
بود که موافقان باقی ماندن این سیاست از آن بحث می کنند. 
دولت جدید معتقد است که صرفا در بعضی از کالاها مانند گندم 
و دارو که حساسیت بیشتری دارند، باید این ارز پرداخت شود و 
در بقیه موارد هم می توان از ارز نیمایی بهره برد. با توجه به همه 
مشکلاتی که اقتصاد کشور با آن مواجه هست دیر یا زود باید به 
این سمت حرکت کنیم. البته باید روش های جایگزین حمایتی 
هم را طراحی شود تا کمترین فشار به دهک های پایین جامعه 
وارد شود. سوابق استفاده از ارز ترجیحی نشان می دهد کالاهایی 
که با این ارز وارد کشور شدن تنها بین 20 تا 25 درصد با کالاهایی 
که با ارز نیمایی وارد شدند، تفاوت قیمت داشتند و برای این 
میزان منابع کشور را به راحتی به دست باد می سپاریم بدون 
اینکه اثرگذاری محسوسی در هزینه ها و زندگی مردم داشته 
باشد. کشور منابع ارزی محدودی دارد و منطقی نیست که همه 
این منابع را برای واردات کالاهایی هزینه کنیم که می توان یارانه 
آن را به دهک ها به صورت مستقیم پرداخت و از تعدد نرخ ارز در 

اقتصاد که اثرات مخربی همچون رانت دارند، نکاهیم.

غلامرضا مرحبا
 سخنگوی کمیسیون 

اقتصادی مجلس
محمد زاهدی اصل

استاد دانشگاه علامه طباطبایی
درخصوص فرآیند مذاکرات احیای برجام در وین روایت های 
مختلفی منتشر شده است که همین روایت ها باعث می شود که 
یک تحلیل متقنی نتوان ارائه داد. سخنان آقای رافائل گروسی 
مبنی بر بازرسی ها از برنامه هسته ای ایران تحت تحلیل همین 
روند مذاکرات هست و به نوعی مسئله بازرسی از تاسیسات 
هسته ای یکی از مهمترین مسائل درخصوص فرآیند احیای 
مذاکرات برجام است. به هر حال مهمترین دغدغه آمریکا و 
شرکای اروپایی وحتی روسیه و چین همین مسئله پیشرفت در 
برنامه هسته ای ایران هست، از این رو اذعان کرده اند که اگر این 
موضوع به مرحله ای برسد که ایران در برآیند کوتاه مدتی بتواند 
به سلاح هسته ای دست یابد، عملا مذاکرات برجام دیگر ویژگی 
خود را از دست می دهد. شاید سخنان آقای رافائل گروسی 
برای تحت فشار قراردادن ایران باشد. از طرفی آقایان اسلامی و 
گروسی درخصوص تعویض دوربین های مجتمع تاسیساتی کرج 
مطرح شده شاید گامی از سوی ایران باشد تا نشان دهد آمادگی 
لازم برای ادامه بازرسی هسته ای وجود دارد اما شرایطی را مطرح 
کرده که باید درخصوص اینکه چگونه این بازرسی ها و دوربین ها 
تعویض شود، مقامات آژانس باید به سوالات ایران پاسخ دهند 
تا شاهد تکرار مداخلات رژیم صهیونیستی برای آسیب دیدن 
به برنامه های هسته ای جمهوری اسلامی ایران به کمترین حد 
برسد و از بین برود. به هرحال درخصوص بحث جاسوسی و 
آسیب زدن به تاسیسات هسته ای ایران باید رفع سوءتفاهم شود. 
اما فرآیند احیای مذاکرات برجام نشان می دهد که شرایط بسیار 
سخت است و هم ایران و هم آمریکایی ها خواسته های حداکثری 
را مطرح می کنند که بدون انعطاف در مواضع شان قطعا شاید 
به سرانجام نرسد. ولی این فرآیند مذاکرات نشان می دهد که 

گفت وگوی مستقیم میان ایران و آمریکا اجتناب ناپذیراست. 
حضور دولت های اروپایی یا چین و روسیه برای میانجیگری هم 
فرآیند مذاکرات را بسیار پیچیده می کند وهم می تواند حتی 
اختلالی در ارسال پیام ها از سوی آمریکا به ایران و برعکس 
داشته باشد. به نظر می رسد اگر ما بخواهیم هرچه زودتر به 
احیای برجام دست پیدا کنیم و از منابع اقتصادی مان که دررفع 
تحریم هاست، استفاده کنیم، گفت وگوی مستقیم قطعا زودتر ما 
را به این توافقات نزدیک خواهد کرد. اگر به یاد داشته باشیم در 
مذاکرات برجام 2015 این گفت وگوهای مستقیم ایران و آمریکا 
بود که پس از 18 روز منتهی به توافقنامه برجام شد. درحقیقت 
تابوی مذاکرات ایران و آمریکا شکسته شده و اینکه ما نخواهیم با 
آمریکایی ها مذاکره کنیم، آوانس به آنهاست. واقعیت این است 
که این تابو باید شکسته شود و هدف رفع تحریم ها بدون مذاکره 
و گفت وگو با آمریکایی ها به نظر درحد انتظار برآورده نمی شود. 
این تحریم های آمریکاست و نه سازمان ملل و ما نیازمندیم که 
بازنگری جدی در رویکردهای سیاست های خارجی خودمان 
داشته باشیم. حتی اگر بخواهیم با شرق و کشورهای همسایه مان 
روابط گسترده ای داشته باشیم، بدون رفع تحریم های آمریکا 
امکان پذیر نیست. چین و روسیه این را نشان داده اند که در 
مروادات اقتصادی شان با ایران قطعا منافع خود را در روابط 
آمریکا در نظر می گیرند، همان طور که طی سال های گذشته 
حاضر به کار با ایران نشدند ضمن اینکه تعدادی هم ایران را 
ترک کردند! اکنون باید منتظرچه اتفاقی بیفتیم که واقعیت های 
جهانی را نادیده بگیریم و مقوله ای را در پیش بگیریم که می تواند 
شرایط ایران را برای رسیدن به منافع برجام دشوارتر کند. باید 
تبعات شکست مذاکره برجام مدنظرهمگان باشد. شاید با یک 
گام بتوان گام های رو به جلوی بیشتری برداشت که این مساله 
می تواند موجب کاهش فشارهای اقتصادی شود و در میان مدت 
و بلندمدت به منافع مطلوب دست پیدا کنیم. شرایط برای ما 

دشوارتر خواهد شد، اگر دقیق محاسبه نکنیم.

چشم انداز مذاکرات وین
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آرمانملی:افزایــش قیمــت 18 درصدی 
محصولات 2 خودروساز بزرگ کشور در حالی با 
مصوبه ستاد تنظیم بازار اجرایی شد که همچنان 
حواشی مربوط به این اصلاح قیمتی همچنان 
ادامــه دارد. درواقع اول آبانمــاه و پس از آنکه 
خودروسازان از افزایش قیمت محصولات خود 

در طرح های جدیدی پیش فروش و ...

آرمانملی:مذاکرات احیــای برجام در هتل 
کوبورگ وین طی روزهای گذشــته همچنان 
ادامه داشــته و طرفین برجام در کارگروه های 
مختلف در صدد کاهش اختلافات و رسیدن به 
نقاط اشتراک جهت دستیابی هر چه سریع تر 
به توافق هستند. این درحالی ست که تحولات 

حول محور توافق هسته ای هم ادامه دارد و...

آرمانملی:بازخوانی گذشــته و روایتی بدون 
سانســور از ســال های قبل دو وجه دارد. وجه 
نخست آن،  گلایه هایی است که در آن سال ها 
فرصت و شــرایط ابراز آن نبود و وجه دیگر آن 
عدم لحاظ ملاحظاتی است که لحاظ کردن آنها 
در سال های بعد لزومی ندارد و اولین بازخوانی 

به عیان شدن واقعیات کمک می کند...

رئیسقوهقضائیه:

 مدیران به بهانه 
 عدم اختیار 

شانه خالی نکنند
بایدبرایکاهش۲۰۰۰عنوان

مجرمانهاقدامکنیم

روایت»آرمانملی«
ازپاسخعلیشکوریرادبهمنتقدان:

 وقایع حمله به 
 كوي دانشگاه را 

وارونه جلوه دادند
مشارکتمردمهمحماسهاست

»آرمانملی«مذاکراتاحیایبرجام
دروینرابررسیمیکند

 توافق بر سر 
»پيش نويس جديد«

ادامهمذاکراتباوقفه1۰روزه
علیباقری:پیشرفتخوبیداشتیم

رئیسجمهور:

همینصفحه

سخــــن روز
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 یادداشت 2

یادداشت 1

درخصوص فرآیند مذاکرات احیای برجام در وین 
روایت های مختلفی منتشر شده است که همین روایت ها 
باعث می شود که یک تحلیل متقنی نتوان ارائه داد. سخنان 
آقای رافائل گروسی مبنی بر بازرسی ها از برنامه هسته ای 
ایران تحت تحلیل همین روند مذاکرات هست و به نوعی 
مسئله بازرسی از تاسیسات هسته ای یکی از مهمترین 

مسائل درخصوص فرآیند احیای ...

چشم انداز مذاکرات وین

نبی ا... عشقی ثانی
فعال اجتماعی

همواره از نمایندگان مجلس قانونگذار انتظار است که 
مصوبات آنها پشتوانه عقلانی و علمی داشته باشد و از 
نظرات کارشناسان، دانشگاهیان و متفکران جامعه کمک 
بگیرند. صرفا اینگونه نباشد که افرادی در کمیسیون ها 
بنشینند، مطالبی را مطرح کنند و یک طرفه تصویب و 

تبدیل به قانون کنند. ما به عنوان اقشار ...

در سال1۳۳1سازمان تامین اجتماعی در کشور تاسیس 
شد، اکنون هفتاد سال از ایجاد نظام تامین اجتماعی 
و فعالیت آن می گذرد. سازمان تامین اجتماعی به این 
منظور تشکیل شد تا یک پوشش درمانی وحمایت کننده 
در دوران اشتغال کارکنان ویک سیستم پشتیبان وتامین 

کننده هزینه های زندگی خانواده فرد ...

مجلس، شان دانشگاهیان را رعایت نکرد 
محمد زاهدی اصل

استاد دانشگاه علامه طباطبایی

همینصفحه

همینصفحه

فقر پیامد فراگیر نبودن تامین اجتماعی

مرتضی مکی
تحلیلگرمسائل بین الملل

بررسياظهاراتمتناقضعلمالهديدردودولتوليدرموضوعاتواحدوعاملدشمنخواندنرسانهها:

شما آزادي بیان دارید؛ نه ما
قدريانصافوبرخوردمتعادلنشانميدهدکهشماهمميبایستمانندرئیسجمهوربه»تعاملبارسانهها«رويبیاورید،نهبرخوردباآنها

 هیچ بانکی حق 
 تعطیل کردن 
 واحدهای تولیدی 
را  ندارد
    قاچاق خنجری از پشت 
   برتولید است

عکس:آرمانملی/حجتسپهوند

مجلس، شان دانشگاهیان را رعایت نکرد 

همواره از نمایندگان مجلس قانونگذار انتظار است که مصوبات 
آنها پشتوانه عقلانی و علمی داشته باشد و از نظرات کارشناسان، 
دانشگاهیان و متفکران جامعه کمک بگیرند. صرفا اینگونه نباشد 
که افرادی در کمیسیون ها بنشینند، مطالبی را مطرح کنند 
و یک طرفه تصویب و تبدیل به قانون کنند. ما به عنوان اقشار 
دانشگاهی بسیار خرسند و خوشحال هستیم که معلمان عزیز 
کشورمان، با وحدت، همدلی و با پیگیری های مداوم به خواسته 
خود در جهت احقاق رتبه بندی معلمان و افزایش حقوق 
دست پیدا کنند و بدون ترید موافق افزایش حقوق و بهبود 
شرایط معیشتی همکاران خود در آموزش و پرورش هستیم. 
دانشگاهیان نیز همواره حمایت خود را از همکاران فرهنگی اعلام 
کرده اند که معلمان ما باید در رفاه باشند، چون وظیفه مهم تربیت 
آینده سازان جامعه را برعهده دارند. ولی این امر نباید باعث شود 
که ما با مفاهیم بین المللی که مختص دانشگاهیان است، بازی 
کنیم. عناوینی همچون مربی، استادیار، دانشیار، مراتب شناخته 
شده دانشگاهی و جهانی هستند. مگر می شود این رتبه ها را برای 
یک صنف خاص دیگر در نظر گرفت و به صنوف دیگر هم تسری 
داد! که ارتباط منطقی میان آنها وجود ندارد. ما در دانشگاه ها از 
آیین نامه های ارتقا برخورداریم که بسیار سفت و سختگیرانه و 
منطبق بر شرایط، در ابعاد آموزشی، پژوهشی، فرهنگی و اجرایی 

در نظر گرفته می شود...

گزارش»آرمانملی«ازمشکلات
ادامهدارفاضلاباهواز:

مقصرحادثه
فاضلاباهواز
محاكمهنشد؛

گمشد!
مرگکودکاهوازیوادامه
»کیبود،کیبود،مننبودم«
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کارمندفدراسیونهماشتباهکرد،
اما»گلگهر«بازندهشد

شاگردان    »قلعه نویی« 
نقره داغ شدند!   
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گزارش»آرمانملی«ازاظهاراتمعاوناول
رئیسجمهوردربارهوارداتتجهیزاتواکسن:

 گاف معاون اول 
با بيانيه درست نشد
   دور زدن تحریم ها با اسباب خانه سفیر
وزارت امور خارجه: بنا نبود اظهارات 

مخبر رسانه ای شود

دکترفرشادمومنی،اقتصادداندرگفتوگوبا»آرمانملی«:

گفت وگوهای  آرمان ملی                                                

علیاکبرفرازی:

باآمریکاباید»طرف«بشویم
صفحه 6و»شریكتجاري«

محسنجلیلوند:

ازمتنبرجامتانقشروسها
صفحه3دروین

یاد                                               د                                               اشت های آرمان ملی                                                
سرمقاله:فریدونمجلسی

گرهمذاکرات
ودرایتایران

سیدمجتبیساداتی

حذفارز۴۲۰۰تومانی
بهچهقیمتی؟!

داریوشقنبری

معیشتمردمبه
برجامگرهخورده؟

دکترمحمدفاضلی

دانشگاههایایرانی
صفحه7بیمسئولیت!
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صفحات 6 و7

 بودجه؛ همچنان    بی اعتنا 
به»توسعه« و »حذف رانت«

بودجه1۴۰1تورمزاوفشارمضاعفبهمردمواردمیکند
تجربهیکدستسازیدردورهاحمدینژادشکستخورد

دولت سیزدهم  به اندازه اروپایی ها و آمریکا سعی می کند 
مذاکرات را به نتیجه برساند. چون هیچ راهی به جز مذاکره 
برای لغو تحریم ها وجود ندارد و لغو تحریم ها هم تنها راه 
حل بهبود وضعیت اقتصادی و معیشتی و عبور از بحران های 
داخلی است. نگاه واقع بینانه نسبت به آینده مذاکرات، حصول 
توافق و احیای برجام است، همین بودجه 1401 توسط دولت 
رئیسی نشان می دهد که ایران به دنبال احیای برجام و لغو 
تحریم هاست. حال تفاوت اینجاست که در دولت روحانی 
قدری سرعت کار بیشتر بود و مذاکرات تا 85 درصد پیشرفت 
داشت، اما در دولت رئیسی مذاکرات کُند پیش می رود. با این 
وجود رئیسی دولت و قدرت اجرایی را به دست گرفته است 
و مسئولیت را برعهده دارد و باید پاسخگو باشد که چرا این 
مذاکرات به شکست کشیده شده است و در صورت شکست 
مذاکرات و عدم لغو تحریم ها، اقتصاد و معیشت چگونه مدیریت 
خواهد شد؟ پس دولت سیزدهم برای آنکه جوابی برای افکار 
عمومی و مردم در داخل داشته باشد مجبور است مذاکرات 
را پیش ببرد تا شاهد لغو تحریم ها باشد که آن اعداد و ارقام مد 
نظر در بودجه سال آتی عملیاتی شود. به هر حال تاخیر چند 
ماهه این دولت در آغاز مذاکرات و همچنین فرصت سوزی در 
دوره های متعدد مذاکراتی می تواند بر شدت بحران داخلی اضافه 
کند. اعضای تیم مذاکره کننده 1+4 دیپلمات های آمریکایی و 
رسانه های غربی همسو با آنها سعی می کنند یک جریان سازی و 
منفی بافی علیه خواسته ها و مطالبات تیم مذاکره کننده ایرانی 
در سایه آن دو بسته پیشنهادی شکل دهند تا تیم مذاکره کننده 
ایران از خواسته های خود عقب نشینی کند و در ریل ۶ دور 
مذاکرات دولت حسن روحانی قرار گیرد. اینجاست که معتقدم 
مذاکرات در دور هفتم و هشتم فعلا در فاز مقدماتی قرار دارد و 
طرفین سعی می کنند از هر روشی برای واداشتن طرف مقابل 
به تعدیل انتظارات و مطالبات خود استفاده کنند. البته اقلیتی 
از رسانه های غربی هم وجود دارند که برداشت و ارزیابی کاملًا 
متفاوتی دارند و سعی دارند با یک رویکرد مثبت، مذاکرات 
را تحلیل کنند. با این حال واقعیت این است که بیشتر این 
دیپلمات ها که دیپلمات های انگلیسی، آمریکایی، فرانسوی 
و آلمانی هستند همگام با رسانه ها سعی در یک منفی بافی از 
روند مذاکرات دارند و سعی دارند اینگونه القا کنند که بسته 
های پیشنهادی تیم ایرانی است که روند مذاکرات را به هم 
زده است و اکنون دولت رئیسی به دنبال زیاده خواهی است 
و در نتیجه مذاکرات سازنده و رو به جلو نیست. در این بین 
دیپلمات ها با توییت، مصاحبه سخنرانی و ... سعی می کنند 
یک جریان سیاسی، دیپلماتیک و رسانه ای علیه مطالبات 
ایرانی داشته باشند تا در فاز مقدماتی، تیم مذاکره کننده 
ایرانی را محبور کنند که در مطالبات و درخواست های خود 
تجدید نظر کند. البته در این بین متاسفانه کُندی کار و تأخیر 
دولت در آغاز مذاکرات هم بر این مسئله دامن زده است که 
غرب بتواند جنگ روانی خود را بهتر و موثرتر به پیش ببرد. با 
این وجود اقدام روز چهارشنبه دولت مبنی بر توافق با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی برای سرویس و نصب دوربین های 

جدید این آژانس در....

راهی جز توافق در مذاکرات نیست

عبدالرضا فرجی راد 
تحلیلگر ارشد مسائل ژئوپلیتیک 

هوالباقی

حضرت آيت ا... آقای حاج شيخ 
جواد فاضل لنکرانی دامت برکاته
درگذشتوالدهمکرمهتان،همسرمرجعمکرم
آیتا...العظمیفاضللنکرانیقدسسرهراخدمت

جنابعالیواخوانمکرموهمهبستگانبهآنبیتمحترم
تسلیتعرضمینمایم.خدایمتعالآنفقیده
سعیدهرابااولیاءصالحینخودمحشورگرداند
وبهداغدیدگانصبرواجزعنایتفرماید.

سيد حسن خمينی

مرتضی مکی
تحلیلگرمسائل بین الملل

در سال1۳۳1سازمان تامین اجتماعی در کشور تاسیس شد، 
اکنون هفتاد سال از ایجاد نظام تامین اجتماعی و فعالیت آن 
می گذرد. سازمان تامین اجتماعی به این منظور تشکیل شد تا 
یک پوشش درمانی وحمایت کننده در دوران اشتغال کارکنان 
ویک سیستم پشتیبان وتامین کننده هزینه های زندگی خانواده 
فرد بیمه شده برای دوران بازنشستگی، از کارافتادگی وتامین 
مستمری برای بعد از فوت کارکنان ایجاد شود. این نظام قرار 
بود به صورت فراگیر عموم افرادی که به نوعی شاغل هستند 
وخانواده آنها را تحت پوشش خدمات بهداشت و درمان قرار 
دهد و از حقوق آنان در برابر کارفرمایان دفاع کند و حامی آنان 
وخانواده شان در دوران بازنشستگی باشد. متاسفانه آنطور که 
انتظار می رفت فراگیری نظام تامین اجتماعی تحقق نیافت. 
امروزه دستگاه های حمایتی مثل بهزیستی وکمیته امداد در 
گزارش عملکرد خود اعلام می کنند جمعیت بزرگی از مردم 
کشور ودر مناطقی تا ۳0 درصد جمعیت تحت حمایت این 
دستگاه هستند که نه تنها خبر خوبی نیست بلکه باعث تاسف 
است که بعد از هفتاد سال از تشکیل سازمان تامین اجتماعی 

وگذشت چهل وسه سال از انقلاب جمعیت بسیار بزرگی از مردم 
توان اداره امور زندگی خانواده شان را ندارند وبه ناچار با کمک 
بسیار مختصر وناچیز کمیته امداد و سازمان بهزیستی وخیریه ها 
زندگی این خانواده ها سپری می شود. این جمعیت بسیار بزرگ 
شامل خانواده هایی است که سرپرستان شان فوت شده  یا به دلیل 
کهولت سن یا بیماری قادر به کار نیستند. یا شوهرانشان آنها را 
طلاق داده یا رها کرده است و به اجبار تحت حمایت دستگاه های 
حمایتی یا خیریه ها قرار گرفته اند. اگر نظام تامین اجتماعی 
فراگیر بود و بدرستی به وظیفه خود عمل می کرد و دستگاه های 
اطلاع رسانی وتبلیغی کشور مردم را مطلع می کردند، سرپرستان 
همه این خانواده ها تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار 
می گرفتند و از حقوق ومزایای بازنشستگی، از کارافتادگی یا 
فوت همسر، پیش بینی شده در قانون برخوردار می شدند. 
زندگی آبرومندی داشتند و برای گذران زندگی روزمره خود 
به دستگاه های حمایتی مراجعه نمی کردند و آبرویشان را با 
لقمه نانی عوض نمی کردند. متاسفانه دستگاه های حمایتی هم 
با بودجه اندک و با جمعیت زیادی که تحت حمایت دارند قادر 
نیستند به وظیفه خود به شکل قابل قبولی عمل کنند ضمن 
آن که توانمندسازی هم در این دستگاه ها امکان عملیاتی 

شدن ندارد...

فقر پیامد فراگیر نبودن تامین اجتماعی
نبی ا... عشقی ثانی

فعال اجتماعی
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